

ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့ခြင်းနှင့် နိုးကြားခြင်း

(The Fear of God and Revival)

နိဒါန်း

တမန်တော် ၉:၃၁ တွင် "ထိုအခါယုဒပြည်၊ ဂါလိလဲပြည်၊ ရှမာရီပြည် အရပ်ရပ်တို့တွင် အသင်းတော်တို့သည် ငြိမ်သက်၍ တည်ဆောက်ခြင်းရှိကြ၏။ သခင်ဘုရားကို ကြောက်ရွံ့ခြင်း၌၎င်း၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ အဆုံးအမ၌ ၎င်း၊ မွေ့လျော်သောအားဖြင့် ပွားများကြ၏။" ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘဝတွင် ကြောက်ရွံ့မှုများစွာရှိသည့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် နေထိုင်ကြသည်။ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကြောက်မက်ဖွယ်ရာနှင့် ကြောက်ရွံ့မှုများသောကမ္ဘာတွင် နေထိုင်ကြသည်။ အချို့သောလူများသည် ကျဉ်းမြောင်းသောနေရာများ (claustrophobia)၊ အမြင့် (acrophobia)၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း (brontophobia)၊ သူစိမ်းများ (xenophobia) ကြောက်ရွံ့ခြင်း (phobophobia) စသည်တို့ကိုပင် ကြောက်ကြသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် phobias ရာပေါင်းများစွာရှိသည်။

ဒါပေမယ့် ကျွန်ုပ်တို့ကြောက်ရမဲ့သူက ဘုရားသခင်ပဲ ရှိတယ်။ ကိုယ်တော်ကို ကြောက်ရွံ့ရန် ကျွန်ုပ်တို့အား အမိန့်ပေးတော်မူ၏။ သုတ္တံကျမ်း ၉:၁၀ တွင် "ထာဝရဘုရားကို ကြောက်ရွံ့သော သဘော သည် ပညာ၏မူလအမြစ် ဖြစ်၏။ သန့်ရှင်းတော်မူသော ဘုရားကိုသိကျွမ်းသော သဘောသည် ဉာဏ်ဖြစ်၏။"

The fear of the Lord
is the beginning
of wisdom.
Proverbs 9:10

နိုးကြားမှုအတွက် လိုအပ်ချက် / ဘုရားသခင်ရေးရာကြောက်ရွံ့ခြင်း၏ အခြေခံ

တရားဟောရာကျမ်း ၆:၂ က "ငါပေးထားသော ပညတ်တရားတော်ရှိသမျှ တို့ကို တသက်လုံး စောင့်ရှောက်မည်အကြောင်းနှင့် သင်တို့၏ အသက်တာရှည်စေမည်အကြောင်း၊ သင်တို့ သွား၍ ဝင်စားလတံ့သော ပြည်၌ ကျင့်ဘို့ရာ သင်တို့အား ငါသွန်သင်စီမံသောငှာ၊ သင်တို့၏ ဘုရားသခင် ထာဝရ ဘုရားမှာထားတော်မူသော စီရင်ထုံးဖွဲ့ချက် ပညတ် တရားဟူမူကား....."

ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်ကို ကြောက်ရွံ့ပြီး ကျွန်ုပ်တို့၏စိတ်နှလုံးတွင် ပြန်လည်ရှင်သန်နိုးကြား လာသောအခါ ဤပညတ်တော်များကို စောင့်ရှောက်ရန် ဘုရားသခင်၏ ပညတ်တော်များကို ပေးထားခြင်းဖြစ်သည်။

တရားဟောရာ 6:13-15 တွင်၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ပြီး ကိုယ်တော်အား ဝတ်ပြုရန် ထပ်မံသွန်သင်ထားပါသည်။ ဘုရားကြောက်ရွံ့ခြင်းသည် အစောပိုင်းတွင်ဖော်ပြထားသော အသုံးမကျသောကြောက်ရွံ့မှုမျိုးနှင့် မတူညီပါ။ ၎င်းသည် ကျွန်ုပ်တို့အား အားနည်းစေပြီး ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်ခြင်းမျိုးမဟုတ်ပါ။ ယင်းအစား၊ ၎င်းသည် ကြောက်ရွံ့ခြင်း၊ ရိုသေခြင်း၊ လေးမြတ်ခြင်းနှင့် လေးစားခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။ ချစ်ခြင်းမေတ္တာမှ ပေါက်ဖွားလာသော အကြောက်တရားသည် အပြုသဘောဆောင်ပြီး ၎င်းသည် စစ်မှန်သော ပြန်လည်နိုးထမှုတွင် ရှိနေပါသည်။

ဤဘုရားရေးရာကြောက်ရွံ့မှုသည် ဘုရားသခင်နှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအရ ဆက်ဆံရေးတွင် အခြေခံရမည်။ ဘုရားသခင်ကိုရှာကာ အစေခံခြင်းဖြင့် ဤဘုရားရေးရာကြောက်ရွံ့မှုကို ကျင့်သုံးရန် ကျွန်ုပ်တို့အား မိန့်ကြားထားသည်။ စိတ်ဝိညာဉ်နှင့် ဘုရားသခင်ကို သစ္စာရှိရှိ ကိုးကွယ်ခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏စိတ်ဝိညာဉ်တွင် ပြန်လည်ရှင်သန်လာပါက ဘုရားသခင်ထံ ကျွန်ုပ်တို့ပေးနိုင်သည့် အမြင့်ဆုံးသောဝန်ဆောင်မှုဖြစ်သည်။

တရားဟောရာ ၆:၁၅ တွင် ဘုရားသခင်သည် ဤနေရာတွင် မနာလိုသူအဖြစ် ဖော်ပြထားပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ သာမန်နားလည်မှုတွင်၊ မနာလိုမှုသည် အပျက်သဘောဆောင်သော အဓိပ္ပါယ်များရှိသည်။ သို့သော် ဤတွင်၊ ရုပ်တုကိုးကွယ်မှုနှင့် ကိုယ်တော်အား မနာခံခြင်းတို့ကို ဘုရားသခင်သည်မခံနိုင်ကြောင်း ဖော်ပြသည့် ဖြောင့်မတ်သောမနာလိုမှုတစ်ခုဖြစ်သည်။



ဒေသနာ 12:13-14 တွင် “အချုပ်အခြာစကားဟူမူကား၊ ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့၍၊ ပညတ်တော်တို့ကို စောင့်ရှောက်လော့။ ဤရွှေ့ကား၊ လူနှင့်ဆိုင်သော အမှုအရာအလုံးအစုံ တို့ကို ချုပ်ခြာသတည်း။ အကြောင်းမူကား၊ ဘုရားသခင်သည် ခပ်သိမ်းသော ဝှက်ထားခြင်းမှစ၍၊ အလုံးစုံသောအမှု၊ ကောင်းမကောင်းရှိသမျှတို့ကို စစ်ကြော၍၊ တရားသဖြင့် စီရင်တော်မူလတံ့သတည်း။” ဤအခန်းငယ်နှစ်ခုသည်

ရှောလမုန်ရေးသားသော ဒေသနာကျမ်းတစ်ခုလုံးအတွက် နိဂုံးချုပ်ချက်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ရန်နှင့် သူ၏ပညတ်တော်များကို လိုက်နာရန် တစ်ဖန် ညွှန်ကြားထားပြီး၊ ၎င်းသည် လူသားအားလုံး၏ တာဝန်ဖြစ်သည်။ Westminster Shorter Catechism ၏ ပထမမေးခွန်းမှာ “လူသား၏ အထွဋ်အမြတ် (အဓိက) ကား အဘယ်နည်း။” ဤကျမ်းပိုဒ်မှ အဖြေကို ကျွန်ုပ်တို့ သတ်မှတ်နိုင်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ အဓိကမှာ ဘုရားသခင်ကို (ကြောက်ရွံ့၍ ပညတ်တော်တို့ကို စောင့်ရှောက်ခြင်းအားဖြင့်) ချီးမွမ်းရန်နှင့် သူနှင့်ထာဝစဉ်ပျော်မွေ့ရန်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် အလွန်ဂုဏ်ယူထိုက်သောအရာဖြစ်ပါသည်။

ဘုရားသခင်ပညတ်ကို ချိုးဖောက်သူများသည် အထူးသဖြင့် ဥပဒေစိုးမိုးရေးသမားများထံမှ လွတ်မြောက်ရန် ကြိုးစားကြလိမ့်မည်။ သို့သော်၊ အပိုဒ် 14 မှ ကျွန်ုပ်တို့ပြုမိသမျှအတွက် ယုံကြည်သူနှင့် မယုံကြည်သူနှစ်ဦးစလုံးသည် တာဝန်ယူရမည့်အချိန်ရောက်လာလိမ့်မည်ဟု ကိုကျွန်ုပ်တို့သိသည်။ ယနေ့ မိမိကိုယ်ကို မေးရမည့်မေးခွန်းမှာ "ခရစ်တော်ကို မျက်နှာချင်းဆိုင်တွေ့ဖို့ အဆင်သင့်ဖြစ်ပြီလား?"

ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို နာခံမှုရှိရန် ကျွန်ုပ်တို့ကိုယ်တိုင်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏သားသမီးများထံ ဤဘုရားရေးရာကြောက်ရွံ့ရှိသေမှုကို မွေးမြူပြုစုပျိုးထောင်ရန် လိုအပ်အထူးပင်လိုအပ်သည်။

ဘုရားရေးရာကြောက်ရွံ့ခြင်းနှင့် နိုးကြားခြင်း၏အလေ့အကျင့်/အသုံးချခြင်း။

တရားဟောရာ 6:13 တွင်၊ အထက်တွင်ဖော်ပြထားသည်မှာ၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် စစ်မှန်သောပြန်လည်နိုးထမှုဖြင့် ဘုရားသခင်ကို ဝိညာဉ်တော်နှင့် သမ္မာတရားဖြင့် ကိုးကွယ်ရမည်ဖြစ်သည်။

ကောလောသဲ ၃:၂၂-၂၃ တွင် "အစေခံကျွန်တို့၊ သခင်ဘုရားကို ကြောက်ရွံ့လျက်၊ သူတို့၏စိတ်ကို နူးညှိတ်စေသောသူကဲ့သို့၊ မျက်မှောက်၌သာ နားထောင်သည်မဟုတ်၊ စိတ်နှစ်ခွဲ မရှိဘဲ၊ လောကီသခင်၏စကားကို အရာရာ၌ နားထောင် ကြလော့။ လူ၏အမှုကိုသာ ဆောင်ရွက်သကဲ့သို့မဟုတ်၊ သခင်ဘုရား၏ အမှုတော်ကို ဆောင်ရွက်သကဲ့သို့၊ ပြုလေသမျှတို့၌ စေတနာစိတ်နှင့် ပြုကြလော့။"

ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့ပါက အခြားသူများနှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာဆက်ဆံရေးနှင့်ဆိုင်သော အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည်။ အလုပ်ခွင်၊ အိမ်၊ ကျောင်းမှာမှာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ ကျွန်ုပ်တို့ဟာ လူသားတွေရဲ့ ကျွန်တွေမဟုတ်ဘူးဆိုတာ သိထားရမည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ အထက်အရာရှိ၊ ဆရာ၊ ဆရာမ စသည်တို့ကို ကြောက်ရွံ့၍ အစေခံခြင်းမပြုဘဲ၊ ကျွန်ုပ်တို့ လုပ်ဆောင်သမျှတွင် ဘုရားသခင်သည် ထိန်းချုပ်ထားကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့ အသိအမှတ်ပြုရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့လုပ်သမျှ အရာတိုင်းတွင် ဘုရားသခင်အတွက် ဖြစ်သည်ကို သတိရရမည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်၏အမှုတော်၌ အရာခပ်သိမ်းကို စိတ်အားထက်သန်စွာ လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ကျင့်သုံးရန် ခက်ခဲနိုင်သော်လည်း ရုံး၊ အိမ် သို့မဟုတ် ဘုရားကျောင်းတွင် အခြေအနေ မည်မျှပင် ခက်ခဲစေကာမူ မပြောင်းလဲပါ။ ဤဘုရားရေးရာကြောက်ရွံ့ခြင်းရှိခြင်းက အခြားသူများနှင့် ဘုရားသခင်လူမျိုးတော်၏ဆက်ဆံရေးကို မည်သို့အကျိုးသက်ရောက်စေသည့် ဥပမာနှစ်ခုမှာ အောက်ပါတို့ဖြစ်သည်။

နေဟမိ ၅:၉-၁၅ တွင် အကြောင်းမှာ နေဟမိသည် ယေရုရှလင်မြို့ရိုးကို ပြန်လည်တည်ဆောက်ရာတွင် ဂျူးများကို ဦးဆောင်နေပြီး ချမ်းသာသော မှူးမတ်များထံမှ ချေးယူထားသော ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများစွာ ရှိခဲ့သည်။ ဤသူဌေးများသည် အငှားငါးမန်းများကဲ့သို့ ပြုမူကြပြီး ဆင်းရဲသားတို့၏ ဥစ္စာများကို မတရား လုယူကြသည်။ v. 9 တွင်၊ နေဟမိက လူတိုင်းသည် ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့ခြင်း၌ လျှောက်လှမ်းရမည်ကို

သတိပေးခဲ့သည်။ ရလဒ်အနေဖြင့်၊ v. 12 တွင် ဤပိုင်ဆိုင်မှုများကို ဆင်းရဲသားတို့ထံ ပြန်လည်ပေးအပ်ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့တွေ့မြင်ရပါသည်။ v. 15 မှ ယုဒပြည်တွင် ဘုရင်ခံနေဟမိသည် ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့သောကြောင့် လူများထံမှ မုန့်၊ စပျစ်ရည် သို့မဟုတ် ငွေကို မယူခဲ့ကြောင်းကိုလည်း ကျွန်ုပ်တို့သိရှိလာရသည်။ နိုးကြားခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့အား အပြစ်နှင့် မကောင်းမှုမှ ကာကွယ်ပေးသော ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်းနှင့်အတူ လက်တွဲသွားပါသည်။

1 Kings 18: 3,4,12 တွင် ကျွန်ုပ်တို့၌ သမိုင်းဆိုင်ရာအကြောင်းအရာများရှိသည်။ ယေဇဇလသည် ပရောဖက်များကို သတ်သောအခါ၊ ဩဗဒိ (ငယ်စဉ်ကပင် ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့သူ) သည် ဂူထဲတွင် ပရောဖက်အယောက် (၁၀၀) ကို ဝှက်ထားပြီး သူတို့ကို ကျွေးမွေးခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့သော ဤဩဗဒိအား ကြီးစွာသောဇွဲလုံ့လနှင့် ခွန်အားကို ပေးစွမ်းပြီး သူ၏ကျေးကျွန်များကို ထောက်မကာ ရှိသေလေးမြတ်စွာဖြင့် အတုယူရမည်ဖြစ်သည်။

မာလခိ 3:16 တွင်၊ လူများပြန်လည်ရှင်သန်လာသောအခါ ပရောဖက်က “ထိုအခါ ထာဝရဘုရားကို ကြောက်ရွံ့သော သူ တို့သည် တယောက်ကိုတယောက် နှုတ်ဆက်၍ ပြောဆို ကြ၏။ ထာဝရဘုရားသည်လည်း နားထောင်၍ ကြား တော်မူ၏။ ထာဝရဘုရားကို ကြောက်ရွံ့၍ နာမတော်ကို အောက်မေ့သောသူတို့အဘို့၊ ရှေ့တော်တွင် စာရင်း၌ မှတ်သားလျက်ရှိ၏။” ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့သော သူတို့သည် အချင်းချင်း မကြာခဏ ပြောဆိုကြလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ရှိသေပြီး နာမတော်နှင့် ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ကို ချစ်မြတ်နိုးသော ဘုရားသခင်၏ လူများ၏ အံ့ဩဖွယ် အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုချက်ဖြစ်သည်။ ခရစ်ယာန်မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်း၊ ဆုတောင်းခြင်း၊ ဝတ်ပြုခြင်းနှင့် ကိုယ်တော်၏နှုတ်ကပတ်တော် ကြားနာခြင်းတွင် ပျော်ရွှင်မှုကို သင်တွေ့ရှိပါသလား?။ ဒါတွေက စစ်မှန်သော နိုးကြားမှုရဲ့ အမှတ်အသားတွေဖြစ်သည်။

၂ ကောရိန္နု ၇:၁ တွင် ဖော်ပြထားသည်- “ထိုကြောင့်ချစ်သူတို့၊ ထိုဂတိတော်များနှင့် ငါတို့သည်ဆိုင်ကြသည်ဖြစ်၍၊ ကိုယ်ခန္ဓာ၏ အညစ်အကြေး၊ စိတ်ဝိညာဉ်၏အညစ်အကြေးရှိသမျှတို့နှင့် ကိုယ်ကိုကိုယ်ကင်းစင်စေလျက်၊ ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့၍ သန့်ရှင်းခြင်းပါရမီနှင့် ပြည့်စုံကြကုန်အံ့။”

ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့သောသူတို့သည် ဇာတိပကတိနှင့် အပြစ်ကို ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်နေကြသည်ကို တွေ့ရလိမ့်မည်။ ခရစ်ယာန်သည် အပြစ်ရှိသော်လည်း၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် အပြစ်ကို ရွံ့ရှာပြီး 'အပြစ်နည်း' ရန် ကြိုးစားရမည်ဖြစ်သည်။

ဘုရားရေးရာကြောက်ရွံ့ခြင်းနှင့် နိုးထခြင်း၏အကျိုးကျေးဇူးများ

ဒေသနာ ၈:၁၂-၁၃ တွင် “အဓမ္မလူသည် အကြိမ်တရာတိုင်အောင် အဓမ္မ အမှုကိုပြု၍၊ အသက်တာရှည်သော်လည်း၊ ဘုရားသခင် ကို ကြောက်ရွံ့သောသူတို့သည် ရှေ့တော်၌ ကြောက်ရွံ့

သောကြောင့်၊ ကောင်းသောအကျိုးကို ခံရကြမည်ဟု ငါအမှန်သိ၏။ အဓမ္မလူကား၊ ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌
မ ကြောက် မရွံ့သောအကြောင့်၊ ကောင်းသောအကျိုးကို မခံရ။ အရိပ်နှင့်တူသော
မိမိအသက်လည်းမရှည်ရ။”

v. 12 တွင်၊ အပြစ်သားသည် မကောင်းမှုများစွာကို ပြုသော်လည်း ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ပါက၊
ဤကြောက်ရွံ့မှုသည် ခြားနားမှုကို ဖြစ်စေပြီး ကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်များကို နောင်တရစေပြီး ဘုရားသခင်နှင့်
ငြိမ်သက်စွာနေစေပြီး ထာဝရကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်စေပါသည်။ ဘုရားသခင်ကို
ကြောက်ရွံ့ခြင်းမရှိသူများသည် မျှော်လင့်ချက်ကင်းမဲ့ပြီး အဆုံးတွင် ထာဝရနေမည်မဟုတ်ပေ။ ယနေ့ သင်
အမှန်တကယ် ကယ်တင်ခြင်းခံပြီး ပြန်လည်ရှင်သန်လာပါသလား? ။

နိဂုံး

နိုးကြားခြင်းနှင့် ပညာ၏အစဖြစ်သည့် ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့ခြင်း (သု. ၉:၁၀) တို့သည်
ဆက်စပ်နေပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏နေ့စဉ်အသက်တာတွင် ဘုရားသခင်အား ဤရိုသေမှုနှင့် ကြောက်ရွံ့မှုကို
မွေးမြူရန် သင်ယူကြပါစို့။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သခင်ဘုရား၌ ပြန်လည်ရှင်သန်လာမည်ဖြစ်သည်။

ဟေဗြဲ ၁၂:၂၈-၂၉ တွင် “ထိုကြောင့်၊ ငါတို့သည်မလှုပ်နိုင်သောနိုင်ငံကိုရသည်ဖြစ်၍၊
ခန့်ညားကြောက်ရွံ့သောသဘောနှင့် ဘုရားသခင်ကို လျှောက်ပတ်စွာ ဝတ်ပြုနိုင်မည်အကြောင်း၊
ကျေးဇူးတော်ကို စွဲလမ်းကြကုန်အံ့။ ငါတို့ဘုရားသခင်သည် လောင်သောမီးဖြစ်တော်မူ၏။”

ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား လက်ခံရန် သူ၏နိုင်ငံတော်ကို ပေးအပ်ထားပြီးဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၌ရိုသေ
ဆုကျေးဇူးများ၊ အရည်အချင်းများ၊ အချိန်များနှင့်အတူ ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ရိုသေမှုဖြင့်
ကိုယ်တော်ကြွလာသည်အထိ သူ့အား အစေခံကြပါစို့။ အာမင်။

Dr Jack Sin
Sovereign Hope BP Church
Singapore